
CONFERENCES

Workshop on Alberta History

A workshop on Alberta history will be held at Red Deer College on May 13-14, 1988. The purpose is to explore the feasibility and suggested structure of a multi-volume centennial history of Alberta, known as Project 2005. The conference fee is \$25.00, exclusive of meals and accommodations. Information on registration may be obtained from Dr. John Tobias, Dean of Arts and Education, Red Deer College, Red Deer, Alberta, T4N 5H5, tel. (403) 342-3300.

The Fourth National Conference on Administrative History, Sydney, Australia, 1-3 September 1988

The Royal Australian Institute of Public Administration, New South Wales Divisions, is sponsoring the Fourth National Conference on administrative history. Papers of approximately 30 minutes duration are invited in any area of public administration relating to the central theme «Public Administration - Past, Present and Future». It is envisaged the programme will include papers on aspects of imperial, colonial, national, state and local history in areas relating to the law, government, labour, trade unions, the public service, the professions, statutory authorities, public utilities, public and private institutions, industry, commerce, the rural sector, immigration, indigenous peoples, minority, and disadvantaged groups, women's affairs, education, the arts, religion and defence. Papers dealing with any country and any period in history are welcome. Synopses of papers 500 words in length and with titles, which can be published if required, should be forwarded to the Programme Director no later than 31st May, 1988. Offers of papers and enquiries should be addressed to: Hilary Weatherburn, Programme Director, Fourth National Conference on Administrative History, History Department, University of Sydney, NSW 2006 Australia.

The Land of Norumbega: A Multidisciplinary Conference on the Exploration and Settlement of Maine and the Northeast, Portland, Maine, December 2-3, 1988

A Project of the Maine Humanities Council, the conference will be of interest to historians,

CONFÉRENCES

Atelier sur l'histoire de l'Alberta

Un atelier sur l'histoire de l'Alberta aura lieu au Red Deer College, les 13 et 14 mai 1988. L'objectif de cet atelier est d'explorer la faisabilité et la structure suggérée pour la préparation d'une histoire de l'Alberta en plusieurs volumes à l'occasion du centenaire de la province. Ce projet est connu sous le nom de «Projet 2005». Les frais d'inscription à l'atelier sont de 25,00\$, excluant les repas et le logement. Pour plus de renseignements, veuillez communiquer avec le professeur John Tobias, doyen de la faculté des arts et de l'éducation, Red Deer College, Red Deer (Alberta), T4N 5H5 (tél.: (403) 342-3300).

Quatrième conférence nationale en histoire de l'administration, Sydney, Australie, 1 au 3 septembre 1988

Le «Royal Australian Institute of Public Administration, New South Wales Division» organise la quatrième conférence nationale en histoire de l'administration. Des communications d'approximativement 30 minutes sur divers thèmes de l'administration publique passée, présente et future sont les bienvenues. Le programme de la conférence comprendra des communications sur l'histoire impériale, coloniale, nationale et locale dans les domaines de l'administration du droit, du gouvernement, du travail, des syndicats, de la fonction publique, des professions, des services publics, des institutions publiques et privées, de l'industrie, du commerce, des affaires rurales, de l'immigration, des autochtones, des minorités visibles, des handicapés, des femmes, de l'éducation, des arts, de la religion et de la défense. Les communications peuvent porter sur tous pays ou toutes périodes. Un résumé de 500 mots avec le titre de la communication (qui pourra être publié au besoin) doit être envoyé au directeur du programme au plus tard le 31 mai 1988. Les propositions de communications ainsi que les demandes de renseignements devront être adressées à Hilary Weatherburn, Directeur du programme, Quatrième conférence nationale en histoire de l'administration, Département d'histoire, Université de Sydney, NSW 2006, Australie.

Les Terres de Norumbega: une conférence multidisciplinaire sur l'exploration et la colonisation du Maine et du Nord-Est, Portland, Maine, 2 et 3 décembre 1988

Cette conférence est organisée par le Maine Humanities Council et peut intéresser les

geographers, cartographers, anthropologists, and art historians. Abstracts accepted for consideration. For more information, contact The Maine Humanities Council, P.O. Box 7202, Portland, Maine, 04112 (tel.: (207) 773-5051).

Annual General Meeting of the Bibliographical Society of Canada

The Bibliographical Society will be meeting on Tuesday, May 31st, 1988 in Windsor, and will have the following topics presented:

Carl Spadoni, McMaster University, on the publishing history of Grip, the comic magazine edited by J.W. Bengough;

Muriel Roy, University of Moncton (presented in French), on a bibliographical project at the Centre d'études acadiennes;

Ian MacLaren, University of Alberta, on 19th c. literature of travel and exploration, including the relationship between travellers and publisher, with his work on Paul Kane as the focus;

David Bentley, University of Western Ontario, on his project for editing early Canadian poetry texts.

For information, please contact Joanne Henning or Rhys Williams, University of Calgary, 2500 University Drive, N.W., Calgary, Alberta, T2N 1N4 (tel.: (403) 220-3796 or 220-3459).

Renaissance: Museums as Bridges to Community Renewal, 83rd American Association of Museums Annual Meeting, Pittsburg, June 3-7, 1988

Every year the AAM Annual Meeting brings together over 3,000 delegates, and explores a city's diverse museum community. This year's theme - Renaissance: Museums as Bridges to Community Renewal - will focus delegates' attention on the role of museums in the renaissance that is occurring in many of America's cities. Specific program sessions will discuss examples of community renewal projects throughout the United States today. There will be over 100 concurrent program sessions dealing with issues of importance to all museum professionals. This year's exhibit hall will be the largest yet, with over 150 exhibitors. Delegates will have the chance to meet with suppliers and see the latest developments in materials and services for the museum profession. For further information, please contact the American Association of Museums, 1225 Eye Street, NW, Washington, D.C., 20005 (tel.: (202) 289-1818).

historiens, les géographes, les anthropologues et les historiens de l'art. Des propositions de communications seront acceptées. Pour plus d'information, veuillez communiquer avec The Maine Humanities Council, B.P. 7202, Portland, Maine, 04112 (tél.: (207) 773-5051).

Réunion annuelle de la Société bibliographique du Canada

La Société bibliographique du Canada se réunira le mardi 31 mai 1988 à Windsor. Le programme de la journée comprend les présentations suivantes:

Carl Spadoni, Université McMaster, L'histoire de la revue Grip éditée par J.W. Bengough;

Muriel Roy, Université de Moncton, Projet bibliographique du Centre d'études acadiennes (présentation en français);

Ian MacLaren, Université de l'Alberta, Récits de voyages et d'explorations du XIX^e siècle, incluant les relations entre les voyageurs et les éditeurs, principalement les oeuvres de Paul Kane;

David Bentley, Université Western Ontario, Projet d'édition des premiers textes poétiques canadiens.

Pour plus de renseignements, veuillez communiquer avec Joanne Hennings ou Rhys Williams, Université de Calgary, 2500 University Drive N.W., Calgary (Alberta) T2N 1N4 (tél.: (403) 220-3796 ou 220-3459).

Renaissance: les musées, ponts du renouveau communautaire, 83^e réunion annuelle de l'American Association of Museums, Pittsburg, du 3 au 7 juin 1988

Chaque année la réunion annuelle de l'AAM réunit plus de 3 000 délégués, et explore l'une des diverses communautés muséologiques. Avec pour thème, Renaissance: les musées, ponts du renouveau communautaire, cette réunion veut porter l'attention des délégués sur le rôle des musées dans le mouvement de renouveau que connaissent les villes américaines. Des sessions au programme porteront sur des projets communautaires de renouveau à travers les États-Unis d'aujourd'hui. Il y aura plus de 100 sessions sur des sujets d'importance pour tous les professionnels oeuvrant dans le domaine des musées. La salle d'exposition qui réunit cette année plus de 150 exposants permettra aux délégués de rencontrer les fournisseurs et de voir les nouveaux développements dans les matériaux et les services offerts aux musées. Pour plus de renseignements, veuillez communiquer avec l'American Association of Museums, 1225 Eye Street, NW, Washington, D.C. 20005 (tél.: (202) 289-1818).

«De Gaulle and His Century», a colloquium, Paris, Novembre 1990

The French government and the Institut Charles de Gaulle are organizing a large international colloquium in celebration of the centenary of the birth of Charles de Gaulle. This colloquium, to be held in Paris in November 1990, will discuss and debate the historical significance of de Gaulle's actions as a soldier, politician, writer and statesman, in both a French and an international context.

As a preparation for the international colloquium, the French government and the Institut Charles de Gaulle are organizing a series of preliminary national colloquia to be held in various countries where de Gaulle's policies and actions had an important historical impact. Canada is among those countries, and a specifically Canadian colloquium will be held either in the fall of 1989 or the spring of 1990, at a location still to be determined. Carleton University has agreed to co-ordinate the participation of scholars from anglophone Canada in this national colloquium.

Themes for papers are divided into two categories: those relevant to the French and international aspects of the Gaulle's career; and those dealing with either specifically Canadian topics or specifically Canadian views on de Gaulle's thought and influence.

General themes include: de Gaulle's mind and personality and the intellectual influences which shaped them; his corpus of writings and speeches, and the evolution of his political thought; the phases of his long political career from the Second World War and the Liberation of France to the Fourth and Fifth Republics; his role in shaping the political institutions, economy and society of postwar France; the influence of his foreign policies in regard to important international issues such as European unity, NATO and the Atlantic alliance, the French nuclear force, decolonization and relations with the Third World.

Specifically Canadian themes include: Canadian perceptions of de Gaulle's policies in relation to any of the topics listed above; the view of de Gaulle presented by the Canadian media at various moments of his career; Canadian assessments the political reconstruction of France during the Fifth Republic; the influence of de Gaulle, and of French policies in general, on the development of nationalism and separatism in Quebec; Franco-Canadian relations - political, economic or cultural - during the years of General de Gaulle's political leadership.

This list of themes is suggestive, not exhaustive, and other possibilities are certainly open to discussion. If you are interested in taking part in the work of this colloquium or would simply like to have more information, please contact Peter Fitzgerald, Department of History, Carleton University, Ottawa, Ontario,

«De Gaulle en son siècle», un colloque, Paris, novembre 1990

Le gouvernement français et l'Institut Charles de Gaulle organisent un colloque sur Charles de Gaulle afin d'apprécier l'influence qu'il a exercé par ses écrits, ses actions et sa personnalité tout entière en France et dans le monde. Le Centre interuniversitaire d'études européennes, en collaboration avec des universitaires et des personnalités du Québec, a accepté de coordonner la participation québécoise à ce colloque.

Thèmes généraux: La personne du Général: les courants de pensée qui l'ont influencé et, inversement, l'influence intellectuelle qu'il a lui-même exercée; l'écrivain et l'orateur; le résistant; le patriote; ses idées sur la nation et l'État; ses vues sociales, sa conception de l'homme.

L'influence historique de l'action du Général dans des domaines tels que la participation à la lutte en 1940-1945, la Libération, les institutions politiques et administratives, la mise en oeuvre par lui de la constitution de 1958, son oeuvre économique et monétaire, les réformes sociales, notamment pour ce qui est de la participation des travailleurs à l'entreprise, la construction européenne, la résistance aux hégémonies, la défense du droit des peuples à disposer d'eux-mêmes; la décolonisation, etc.

De Gaulle et le Canada/Québec: LA PERCEPTION AU CANADA DE 1940 A 1987 DES CONCEPTIONS DU GÉNÉRAL DE GAULLE SUR: l'affirmation du droit des peuples à disposer d'eux-mêmes; le rôle des nations dans la vie internationale; l'équilibre international et les problèmes stratégiques (sa conception de l'Alliance Atlantique, la sortie de l'organisation militaire intégrée de l'OTAN, la création d'une force de dissuasion nucléaire, son attitude lors des crises de Berlin, Cuba, etc.); la construction européenne; la politique de détente avec l'Est.

DE GAULLE, CHEF DE L'ÉTAT ET SON RÔLE À LA TÊTE DE LA FRANCE, VUS DU CANADA À L'ÉGARD: de l'évolution des institutions et de la vie politique française; de l'évolution économique de la France et du système monétaire international; du rayonnement de la France dans le monde et du développement de la francophonie.

DE GAULLE ET LE CANADA: Pendant la guerre, la marque laissée, éventuellement encore persistante, sur les relations franco-canadiennes, des rapports entre le Canada et la France libre; de GAULLE et le Québec, l'influence de ses positions sur l'évolution du Québec; de GAULLE, la Fédération Canadienne et les États-Unis (les répercussions de la politique du Général de Gaulle sur la Fédération Canadienne, sa dimension française et son identité par rapport aux États-Unis).

Si vous désirez participer à ce colloque, veuillez

KIS 5B6, tel.: (613) 564-6769 (direct line) or
564-2777 (secretariat).

THE CANADA COUNCIL

The Killam Selection Committee at its January meeting awarded \$2 million to 33 Canadian scientist and scholars. G. Wynn of the University of British Columbia has received a Killam Research Fellowship for his project, The Making of the Maritime Provinces. A renewal of the Killam Research Fellowship was granted to T.J.A. Le Goff of York University for his project, French Peasants and Agriculture, 1600-1850.

LAKE ERIE REGIONAL STUDIES PROGRAM AT FIRELANDS COLLEGE

The 174th Anniversary Committee for the Battle of Lake Erie, in cooperation with the Lake Erie Regional Studies Program at Firelands College and the Maumee Valley Historical Society, is pleased to announce an essay contest commemorating 175 years of international peace between Canada and the United States. The Committee is seeking scholarly essays which examine the War of 1812 in the Old Northwest. The winning essayist will receive a \$500 prize and will have his or her essay published in the Northwest Ohio Quarterly. Send manuscripts to Mr. Gerald Altoff, Perry's Victory and International Peace Monument, P.O. Box 549, Put-In-Bay, Ohio 43456. The deadline date for manuscript submission is December 1, 1988.

HISTORICAL RESEARCH IN THE DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS

Researchers wishing to request informal access to the records of the Department of External Affairs through the Historical Section of the Academic Relations Division are reminded that a minimum of five to six months is required to obtain the security clearance necessary for the issuance of a building pass. This should be borne in mind when planning research in the Department. Those who expect to make recurrent visits should ensure that their clearance is kept up to date. The requisite application forms can be obtained from Historical Section, Academic Relations Division, Department of External Affairs, L.B. Pearson Building, 125 Sussex Drive, Ottawa, Ontario, K1A 0G2 (tel.: (613) 992-4349).

communiquer avec Guy Bouthiller, directeur du Centre interuniversitaire d'études européennes, Université du Québec à Montréal, C.P. 8892, Montréal (Québec) H3C 3P3, tél.: 282-3017.

LE CONSEIL DES ARTS DU CANADA

À sa réunion du janvier 1988, le Comité de sélection Killam a attribué des bourses d'une valeur totale de 2 millions de dollars à 33 scientifiques et universitaires canadiens. G. Wynn de l'Université de la Colombie-Britannique a reçu une bourse Killam pour son projet, La genèse des provinces Maritimes. De plus, la bourse de T.J.A Le Goff de l'Université York pour son projet, Les paysans français et l'agriculture, 1600-1850 a été renouvelée.

PROGRAMME D'ÉTUDES RÉGIONALES DU LAC ÉRIÉ AU FIRELANDS COLLEGE

Le Comité du 175^e anniversaire de la bataille du Lac Érié, en coopération avec le Programme d'études régionales du Lac Érié au Firelands College et la Société historique de la Vallée Maumee, ont le plaisir de vous annoncer la tenue d'un concours de dissertations pour commémorer les 175 années de paix entre le Canada et les États-Unis. Le comité est à la recherche de dissertations sur la guerre de 1812 dans le Nord-Ouest. Le/la gagnant/te du concours recevra un prix de 500\$ et son texte sera publié dans le Northwest Ohio Quarterly. Prière de faire parvenir votre manuscrit à M. Gerald Altoff, Perry's Victory and International Peace Monument, B.P. 549, Put-In-Bay, Ohio, 43456, avant le 1^{er} décembre 1988.

RECHERCHE HISTORIQUE AU MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

Les chercheurs qui veulent demander, à la Section historique de la Direction des relations internationales en matière d'éducation, l'accès aux dossiers du ministère des Affaires extérieures, sont avisés qu'un délai de cinq ou six mois au moins est requis pour obtenir l'attestation de sécurité nécessaire à l'émission d'un laissez-passer pour l'édifice Lester B. Pearson. Veuillez tenir compte de cette condition en planifiant une recherche au ministère. Les personnes qui prévoient des visites périodiques doivent s'assurer que leur attestation est toujours valable. On peut obtenir les formulaires nécessaires de la Section historique, Direction des relations internationales en matière d'éducation, ministère des Affaires extérieures, 125, promenade Sussex, OTTAWA (Ontario) K1A 0G2 (tél.: (613) 992-4349).

THE VANCOUVER CONFERENCE ON EXPLORATION & DISCOVERY

To commemorate the arrival of Captain George Vancouver on the Pacific Northwest coast of North America in 1792, Simon Fraser University will host an international and interdisciplinary conference on exploration and discovery in April 1992. The conference will provide an opportunity for the presentation of new research on social, cultural, economic, scientific, technological, and literary aspects of exploration and discovery in the sixteenth, seventeenth and eighteenth centuries with attention to all parts of the world but particularly to the North Pacific. Conference advisors include Professor Barry Gough, Wilfrid Laurier University, Waterloo, Ontario; Dr. Alan Frost, Department of History, La Trobe University, Australia; Professor Christon Archer, University of Calgary; Professor Glydwr Williams, Queen Mary College, London; Professor Ben Finney, University of Hawaii at Manoa; Dr. Kerry Howe, The Australian National University; Professor William Stanton, University of Pittsburgh and Dr. W. Kaye Lamb, Vancouver. Please direct enquiries, suggestions or comments to Hugh Johnston, Director, Vancouver Conference, Department of History, Simon Fraser University, Burnaby (British Columbia) V5A 1S6, (tel.: (614) 291-4441). If you wish to be on our mailing list please write to the same address.

INTELLECTUAL AND CULTURAL HISTORY GROUP

The second edition of the Directory of the Intellectual and Cultural History Group of the CHA will appear in late spring. Any current member of the group who was listed in last year's Directory will reappear automatically. Anyone wishing to join the group and be listed in the Directory should send their name, address, phone number, and (up to) three areas of research interest to the following, before 30 April 1988: Dr. Terry Cook, Secretary, CHA Intellectual and Cultural History Group, c/o Government Archives Division, National Archives of Canada, Ottawa, Ont. K1J 6L2. Present members wishing to revise or update their entries should send in the relevant changes as well. There is no charge to belong to the group or to be listed in and receive the Directory, aside from membership fees in the Canadian Historical Association itself.

The group (through chair Doug Ooram) was successful in getting a good, solid session on intellectual history onto the CHA programme for the Windsor meeting. The group will also hold a business meeting at Windsor to discuss ways to

CONFÉRENCE DE VANCOUVER SUR LES EXPLORATIONS ET LES DÉCOUVERTES

Afin de commémorer l'arrivée du Capitaine George Vancouver sur la côte nord-ouest de l'Amérique du Nord en 1792, l'Université Simon Fraser organise en avril 1992 une conférence internationale et interdisciplinaire sur les explorations et les découvertes. Cette conférence permettra aux chercheurs/res de présenter leurs nouvelles recherches sur les divers aspects, social, culturel, économique, scientifique, technologique et littéraire, des explorations et des découvertes des seizième, dix-septième et dix-huitième siècles de toutes les parties du monde, mais plus particulièrement de la côte nord du Pacifique. Les conseillers pour cette conférence sont les professeurs Barry Gough, Université Wilfrid Laurier, Waterloo; Alan Frost, département d'histoire, La Trobe University, Australie; Christon Archer, Université de Calgary; Glydwr Williams, Queen Mary College, Londres; Ben Finney, Université d'Hawaii à Manoa; Kerry Howe, Australian National University; William Stanton, Université de Pittsburgh et Kaye Lamb, Vancouver. Prière d'adresser vos questions, suggestions et commentaires à Hugh Johnston, directeur, Conférence Vancouver, Département d'histoire, Université Simon Fraser, Burnaby (Colombie-Britannique) V5A 1S6 (tél.: (604) 291-4441). Si vous désirez être sur la liste d'envois de la conférence, prière d'écrire à la même adresse.

REGROUPEMENT DES CHERCHEURS/RES EN HISTOIRE INTELLECTUELLE ET CULTURELLE

La deuxième édition de l'annuaire du Regroupement des chercheurs/res en histoire intellectuelle et culturelle de la SHC paraîtra à la fin du printemps. Les noms des membres du regroupement qui apparaissaient dans la première édition seront repris dans la seconde. Toutes les personnes désireuses de devenir membre du regroupement et d'être inscrits/tes dans l'annuaire, devront faire parvenir leurs nom, adresse, numéro de téléphone ainsi qu'un maximum de trois champs d'intérêt avant le 30 avril 1988 à Terry Cook, SHC, Regroupement des chercheurs/res en histoire intellectuelle et culturelle, a/s Division des archives gouvernementales, Archives nationales du Canada, Ottawa (Ontario) K1J 6L2. Les membres actuels/les qui désirent faire une mise à jour de leur entrée peuvent faire parvenir les changements. Outre la cotisation annuelle à la SHC, il n'y a pas d'autre frais pour devenir membre du regroupement, être inscrit dans l'annuaire et en recevoir une copie.

Le regroupement (grâce son président Doug Ooram) a réussi à inscrire une bonne et solide session en

further the study and promotion of intellectual and cultural history in Canada. Hope to see many members there!

Terry Cook

THE WILLIAM G. ORMSBY MEMORIAL FUND

The Department of History at Brock University has established the William G. Ormsby Memorial Fund to assist the study of history at the university, especially through the provision of scholarships. Contributions should be sent to the Finance Office, Brock University, payable to Brock University on behalf of The William G. Ormsby Memorial Fund. Donations are tax deductible and official receipts will be issued.

CHA OFFICE

Mrs. Thérèse Boucher is retiring in June after devoting twelve years of loyal service to the CHA Office. We wish to express our sincere appreciation to her and wish her well in her retirement.

NEWLETTER

You have probably noticed that this is a double issue, Winter/Spring 1988, due to the reorganization of the CHA Office.

We are asking our members, whenever possible, to forward their material in both official languages, (conference announcements, calls for papers, etc.) before the 31 July 1988. The CHA's translation costs are already quite large. In addition, the editors also spend a lot of their time on translation.

Errata

Newsletter, autumn 1987

General Information

Promotions (with effect in 1987)

Concordia University - Dan Gunter, Professor

Awards and Honours

Université du Québec à Montréal, Jean-Claude Robert, élu à la Société royale du Canada

histoire intellectuelle au programme de la réunion annuelle de la SHC à Windsor. Le regroupement tiendra également sa réunion d'affaires à Windsor pour discuter des moyens d'étudier et de promouvoir l'histoire intellectuelle et culturelle au Canada. Nous espérons vous y rencontrer en grand nombre.

Terry Cook

FONDATION WILLIAM G. ORMSBY

Le département d'histoire de l'Université Brock a mis sur pied une fondation à la mémoire de William G. Ormsby, pour encourager, principalement au moyen de bourses, l'étude de l'histoire à cette université. Les contributions peuvent être envoyées au Service des finances de l'Université Brock, au nom de l'université pour la Fondation William G. Ormsby. Ces dons sont déductibles d'impôt et un reçu sera émis à cet effet.

SECRETARIAT DE LA SHC

Madame Thérèse Boucher prendra sa retraite en juin prochain après douze années de loyaux services et de dévouement au secrétariat de la SHC. Nous désirons lui adresser nos remerciements les plus sincères.

BULLETIN

Comme vous avez sans doute pu le noter, ce numéro est double, hiver/printemps 1988 en raison de la réorganisation du secrétariat.

Nous demandons à nos membres individuels ou collectifs de faire leur possible pour expédier au secrétariat, dans les deux langues officielles du pays, toute annonce (avis de congrès, appels de communications, etc.) qu'il désirent faire paraître dans le Bulletin, avant le 31 juillet 1988. La traduction à contrat coûte quelques centaines de dollars par année à la SHC; la traduction faite par les éditeurs consomme beaucoup de leur temps.

Errata

Bulletin, automne 1987

Informations d'intérêt général

Promotions (entrées en vigueur en 1987)

Prix et distinctions récemment obtenues

TABLE OF CONTENTS/TABLE DES MATIÈRES

| | |
|--|-------|
| 1988 CHA Annual Conference/Congrès annuel de la SHC, 1988 | p. 1 |
| 1989 CHA Annual Conference/Congrès annuel de la SHC, 1989 | 2 |
| Teaching of history/L'enseignement de l'histoire | 2 - 3 |
| The Social Science Federation of Canada/La Fédération canadienne des sciences sociales | 3 - 7 |
| Conferences/Conférences | |
| - Workshop on Alberta History/Atelier sur l'histoire de l'Alberta | 8 |
| - The Fourth National Conference on Administration/Quatrième conférence nationale en histoire de l'administration | 8 |
| - The Land of Norumbega: A Multidisciplinary Conference on the Exploration and Settlement of Maine and the Northeast/ Les Terres de Norumbega: une conférence multidisciplinaire sur l'exploration et la colonisation du Maine et du Nord-Est | 8 - 9 |
| - Annual General Meeting of the Bibliographical Society of Canada/Réunion annuelle de la Société bibliographique du Canada | 9 |
| - Renaissance: Museums as Bridges to Community Renewal/Renaissance: les musées, ponts du renouveau communautaire | 9 |
| - «De Gaulle and His Century», a colloquium/«De Gaulle en son siècle», un colloque | 10 |
| The Canada Council/Le Conseil des arts du Canada | 11 |
| Lake Erie Regional Studies Program at Firelands College/Programme d'études régionales du Lac Érié au Firelands College | 11 |
| Historical Research in the Department of External Affairs/ Recherche historique au ministère des Affaires extérieures | 11 |
| The Vancouver Conference on Exploration & Discovery/Conférence de Vancouver sur les explorations et les découvertes | 12 |
| Intellectual and Cultural History Group/Regroupement des chercheurs/res en histoire intellectuelle et culturelle | 12 |
| The William G. Ormsby Memorial Fund/Fondation William G. Ormsby | 13 |
| CHA Office/Secrétariat de la SHC | 13 |
| <u>Newsletter/Bulletin</u> | 13 |

newsletter
CANADIAN HISTORICAL ASSOCIATION



bulletin
SOCIÉTÉ HISTORIQUE DU CANADA

Vol. 14 No. 1-2
Winter/Spring 1988

Vol. 14 No. 1-2
Hiver/Printemps 1988

Edited by / Rédigé par
Lucie Pagé
Dan Moore

395 Wellington Street
Ottawa, K1A 0N3
Tél.: 233-7885

395, rue Wellington
Ottawa, K1A 0N3
Tél.: 233-7885